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la investidura del gobierno de Sánchez son partidos que 
solo miran su territorio, sin visión general de España en su 
conjunto, partidos que han sido y serán ejemplos claros de 
chantajes a cambio de apoyos a investidura y de gobierno,…

La senyora vicepresidenta primera:

Senyoria, vaja finalitzant.

La senyora Peris Navarro:

…ese coste –acabo, presidenta–, ese coste económico que 
seguro que tendremos que pagar, ¿nos van a dejar de nuevo 
a la cola en las inversiones de cercanías a la Comunidad 
Valenciana? (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyoria .

Per a respondre i finalitzar amb la resposta, té la paraula 
l’honorable conseller .

El senyor conseller de Política Territorial, Obres Públiques i 
Mobilitat:

Gràcies, presidenta .

Senyoria, quan estava parlant de xantatge, cuando estaba usted 
hablando de chantaje para conseguir la investidura me han 
venido a la cabeza dos gobiernos autonómicos . Piense usted en 
qué partidos usted cede al chantaje para llegar al gobierno .

De todas formas, tienen ustedes una gran oportunidad . Yo 
creo que en el próximo gobierno de progreso –que espero 
que sea pronto–, en España, habrán unos presupuestos que, 
tal como ha manifestado reiteradas veces Pedro Sánchez, 
con unas inversiones adecuadas en nuestro estatuto y con 
una previsión de un pacto de estado de infraestructuras 
estratégicas –que así lo ha dicho en reiteradas ocasiones 
también el señor Pedro Sánchez–, así como una ley de finan-
ciación del transporte metropolitano para dar estabilidad al 
conjunto de España, ustedes tienen una gran oportunidad 
de votar a favor de los intereses de los valencianos, si esos 
presupuestos reflejan todos estos compromisos y que estoy 
seguro de que será así .

Gracias . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyoria .

Continuem en la sessió de control .

Passem a la pregunta número 148, formulada per la dipu-
tada Ana María Cerdán Martínez, del Grup Parlamentari Vox 
Comunidad Valenciana, al conseller d’Economia Sostenible, 
Sectors Productius, Comerç i Treball, sobre les noves tecno-
logies als polígons industrials .

La senyora Cerdán Martínez:

Gracias, señora presidenta .

Señor Climent, hace un par de semanas la Comisión de 
Industria y Comercio, Turismo y Nuevas Tecnologías, tuvi-
mos una reunión con miembros de Fepeval, y uno de los 
temas prioritarios que se pudo encima de la mesa fue el tema 
de las telecomunicaciones, de las nuevas tecnologías, y de la 
banda ancha . Es un tema muy importante para tener empre-
sas competitivas dentro del tejido empresarial tanto nacional 
como a nivel internacional . (Veus)

La innovación es la punta de lanza en el siglo xxi…

La senyora vicepresidenta primera:

Un moment, un moment, senyoria .

Mantinguem silenci, per favor, perquè és molt complicat per 
a les persones que estan en l’ús de la paraula poder-ho fer en 
condicions quan estem en seu parlamentària .

Si han de fer alguns comentaris, poden fer-los fora de 
l’hemicicle .

Gràcies .

La senyora Cerdán Martínez:

Muchas gracias, señora presidenta .

Decía que la innovación es la punta de lanza en el siglo xxi y en 
nuestra comunidad tenemos más del 80 % de las áreas indus-
triales que no disponen de banda ancha, y los empresarios 
están pagando facturas muy elevadas . Es un reclamo empre-
sarial e imprescindible para la digitalización de las empresas y, 
sobre todo, para el comercio on line, para trabajar on line .

Existen más de 700 áreas industriales en nuestra comunidad, 
más de 400 áreas o polígonos industriales a las que no les 
llega internet o les llega en muy malas condiciones . Sabemos 
que para las compañías de telefonía hacer la instalación en 
las áreas industriales no les es rentable, por lo tanto sería 
interesante ver qué tipo de ayudas se les podría ofrecer para 
hacer que las nuevas tecnologías lleguen a todos los rincones 
de nuestra ciudad, perdón, de nuestra comunidad .

A partir de ahí, preguntamos: ¿se tiene previsto adoptar algún 
tipo de medida, o bien instar a los ayuntamientos para que las 
nuevas tecnologías lleguen a todos los polígonos industriales?

Muchas gracias .
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La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyoria .

Per a donar resposta a la pregunta, té la paraula l’honorable 
conseller d’economia .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Gràcies, presidenta .

Senyora Cerdán, les àrees i polígons industrials de la 
Comunitat Valenciana –vosté ho sap i, a més a més, si ha 
parlat amb Fepeval serà conscient d’això– són i van a ser 
encara més espais claus de l’economia del nostres munici-
pis i comarques, en ells s’instal·len les empreses que són les 
que generen llocs de treball i creació d’ocupació; de fet, en 
els polígons industrials es genera el 50 % del PIB de la nostra 
economia .

Dir-li que des de la legislatura passada estem donant 
suport, millorant, i posant en valor les nostres infraes-
tructures industrials amb mesures com la Llei de gestió, 
modernització i promoció de les àrees industrials de la 
Comunitat Valenciana que estem implementant, és a dir, 
en eixa col·laboració publicoprivada; el mapa de sòl indus-
trial en marxa des de 2017; o el Pla de millora i modernitza-
ció dels polígons industrials amb l’objectiu d’optimitzar les 
infraestructures, ajudar a les empreses instal·lades i atraure 
la implantació de noves, així com vertebrar i cohesionar el 
nostre territori .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyoria .

Per a continuar en la formulació de la pregunta, té la paraula 
la il·lustre diputada .

La senyora Cerdán Martínez:

Gracias, señora presidenta .

Está claro, señor Climent, pero también está claro que todos 
los empresarios tienen derecho a tener acceso a la Industria 
4 .0 .

La implantación de la banda ancha de las áreas industriales 
es imprescindible para que nuestras empresas sean compe-
titivas . Se están perdiendo oportunidades, empleo, riqueza, 
cuando hay empresas que no se implantan en un polígono 
industrial porque no tiene esa banda ancha o…, vale . Flaco 
favor le estamos haciendo a nuestros empresarios .

Y como le comentaré en la pregunta siguiente, esta es una 
de las necesidades que nos pide el tejido empresarial, no es 

cuestión de que sea para dentro de cinco años, es cuestión 
de que es hoy cuando realmente las empresas no llegan a 
implantarse en los polígonos . ¿Qué solución? ¿Qué podemos 
hacer para eso?

Muchas gracias, señor Climent .

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyoria .

Per a finalitzar en donar resposta a la il·lustre diputada, té la 
paraula l’honorable conseller .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Mire, senyora Cerdán, és la primera vegada en la història de 
la democràcia d’este territori on n’hi ha un pla de millora i 
modernització dels polígons industrials que incentiva actua-
cions per a fer els polígons industrials més competitius, i així 
impulsar la implantació d’activitats industrials que generen 
nous llocs de treball; també, una agenda d’Indústria 4 .0 que 
dóna possibilitats a tenir moltes ajudes .

I dir-li que entre les actuacions contemplades en aquesta 
línia van relacionades les noves tecnologies, és a dir, obra 
civil que permeta la implantació de fibra òptica i altres comu-
nicacions; vigilància a través del circuit tancat de televisió 
connectat a la policia local; la creació d’una web amb infor-
mació del polígon industrial accessible a Ivace; millora de 
l’enllumenat públic mitjançant mesures d’eficiència ener-
gètica o energies renovables; generació d’energia reno-
vable per a tots els polígons, àrees industrials o enclava-
ments tecnològics; servei contra incendis . Tot això ho poden 
demanar els ajuntaments per a millorar els servicis o els 
serveis dels polígons industrials, les àrees industrials, o els 
enclavaments .

Dir que des de 2017, la conselleria d’economia sostenible ha 
concedit 390 ajudes als nostres ajuntaments per a desen-
volupar projectes d’inversió per a la millora, modernització i 
dotació d’infraestructures i serveis en polígons, àrees indus-
trials i enclavaments tecnològics, per a desenvolupar projec-
tes d’inversió per a la finalització de sòls i/o polígons indus-
trials de titularitat municipal . La subvenció concedida a 
aquests 390 projectes totalitzen 90 .300 .000 euros i, a més, 
induirà a una inversió de quasi cent nou milions d’euros . Així 
mateix, ha de saber que els parcs empresarials propietat de 
la Generalitat ja estan preparats per a la instal·lació de fibra.

A banda d’això, com a novetat, el projecte de llei –que espere 
que al final premen el botonet i ens l’aproven– de pressupos-
tos de la Generalitat per a l’exercici 2020 posa 27 milions per 
a tot allò que acabe de dir-li, per a millorar en serveis els polí-
gons, àrees industrials i enclavaments tecnològics i, a més 
a més, 5 milions també per a la millora de l’eficiència ener-
gètica, que també és importantíssima, i que després li contes-
taré a la pregunta que em farà relativament a costos també 
del món empresarial .
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Estem treballant, estem treballant i conjuntament, Fepeval 
sap què és el que estem fent, estem agafant moltes de les 
idees que ells aporten i creem que eixe és el camí, dintre 
de les possibilitats econòmiques que tenim al nostre abast, 
perquè les àrees industrials, els polígons i els enclavaments 
cada vegada siguen més moderns i donen els serveis que 
necessiten les nostres indústries per a dinamitzar encara més 
la nostra economia .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyoria .

Continuem amb la pregunta número 149 formulada per la 
diputada Ana María Cerdán Martínez, del Grup Parlamentari 
Vox Comunidad Valenciana, al conseller d’Economia 
Sostenible, Sectors Productius, Comerç i Treball, sobre la 
factura de . . . (Inoïble)

La senyora Cerdán Martínez:

Gracias, señora presidenta .

Continuamos, señor Climent .

Una de las grandes quejas que siguen teniendo los empre-
sarios de toda la comunidad es el problema de los microcor-
tes de luz en sus empresarias y que por ley las compañías 
distribuidoras pueden efectuar cierto número de microcor-
tes al mes sin que las mencionadas empresas tengan dere-
cho a ningún tipo de indemnización . Si a esta impunidad le 
añadimos que los empresarios pagan un recibo de electrici-
dad desorbitado, tenemos un caldo de cultivo nefasto para 
las empresas valencianas .

Al hilo de todo esto, la pregunta es: ¿se tiene previsto adop-
tar algún tipo de medida para que los empresarios, pymes y 
autónomos vean rebajada la factura de electricidad?

Muchas gracias .

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyoria .

Per a donar resposta, té la paraula l’honorable conseller 
d’economia .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Gràcies, presidenta .

Senyora diputada, doncs ¡clar que sí! Aquest Consell té 
clar des de sempre, des de el primer moment, que el nostre 

camí passa necessàriament per un model energètic soste-
nible que fomente la transició energètica cap a la descarbo-
nització, que faça front al canvi climàtic i que beneficie tant 
a les empreses com a les persones . I ¿com ho estem fent? 
Doncs apostant per l’economia circular, l’eficiència ener-
gètica a través del foment de les energies renovables i de 
l’autoconsum .

Moltes gràcies .

La senyora vicepresidenta primera:

Senyoria .

La senyora Cerdán Martínez:

Gracias, señora presidenta .

Señor Climent, ¿sabe que supone para una pyme, o un autó-
nomo, un empresario al fin y al cabo, la reparación de maqui-
naria, equipos informáticos, etcétera, que deja de funcionar 
por los microcortes de electricidad? ¿Sabe que dependiendo 
del tipo de empresa de la que estemos hablando el más perju-
dicado es el cliente inmediato, por ejemplo en un comer-
cio, por el sistema informático, por ejemplo? ¿Quién se hace 
cargo de las alteraciones y los retrasos que se generan en 
las empresas, o incluso de las anulaciones? Porque todo esto 
genera pérdidas económicas para las empresas que los pade-
cen y perjudica gravemente la competitividad .

Y, por cierto, a todo esto hay que sumar que, a veces, no les 
llega toda la potencia que se necesita o tienen contratada . Es 
más, e incluso le digo, llegan a tener convenios verbales con 
Iberdrola para ampliar la potencia porque los contratos se le 
han quedado obsoletos, pero no los modifican argumentando 
que no hay potencia para todas las naves, pero sí les cobran 
un dineral por pasarse del consumo contratado .

¿Tiene algo que decirme al respecto?

Muchas gracias, señor Climent .

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyoria .

Per a finalitzar en la seua resposta, té la paraula l’honorable 
conseller .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Bé, he de dir-li que des de fa quatre anys que estem treba-
llant en el tema eixe amb Iberdrola pel tema dels micro-
talls, i cada vegada he de dir-li –i estic convençut– que n’hi ha 
moltíssims menys .


